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    Out of the concern of the Arab Potash Co. Ltd. in the observation of safety rules in 
connection with persons and properties and besides the policy of the Company that 
is followed in the present plants and firms, the Company is concerned about  
providing the safety requirements for the Company's different projects that are being 
implemented by the contractors based on contracts-oriented policy that is 
represented in its general framework by the following: 

1. With regard to the major projects and further to the safety conditions stipulated in 
the contract (which was prepared in coordination with the consulting company), 
the contractor shall issue written safety policy, which shall be delivered to the 
Potash Co. for its approval before commencing the execution. Such policy 
includes the following principal features:  

1.1. Announcement of intent (attitude) towards safety. 

1.2. Safety administrative regulations. 

1.3. Safety related rules and regulations, which cover how to deal with the 
potential work hazards inclusive of all the project stages. 

With regard to the minor projects, the safety requirements will be included in the 
contract provisions, concluded with the contractor. Observation of the safety rules 
shall be followed up by the supervising engineer who is appointed by the Potash Co. 
in coordination with the Safety Department, by and by, whose engineers shall make 
regular safety inspection tours to the jobsite. 

2. The contractor shall completely abide by the OH&S regulations and legislations 
issued under the Jordanian Labor Law. In addition, he observes the instructions 
stipulated in the Jordanian National Building Constitution, particularly in 
connection with " General Safety Code of Construction Projects Implementation" 
/Twenty second volume/ National Building Constitution/issued by the Ministry of 
Public Works. The contractor shall completely and carefully observe all this Code 
provisions (seven chapters) in addition to the Fire Protection Code and Fire Alarm 
Systems Code. 

3. The contractor shall abide by all the Jordanian legislations with regards to the 
public safety in general, including traffic safety (traffic regulations and laws), 
public health laws, the environmental legislations and the civil defense 
regulations, instructions and recommendations. In the absence of Jordanian 
legislations that cover all safety rules and specifications, the contractor shall abide 
by the international specifications after the approval of Potash Co. thereto. 

4. The contractor shall provide all fire fighting instruments in the jobsite, such 
instruments must be continuously well-maintained and operational. 
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5. The contractor shall promptly notify the Potash Co. of any incident that takes 
place in the jobsite, whether it is a fire, work injury, vehicle or equipment 
accident, building or a group of equipment/buildings accident regardless of the 
causing party. The contractor shall also notify the competent local authorities 
pursuant to the applicable laws in this connection 

6. The contractor shall obtain a work permit for any work he will perform outside 
the project site specified in the contract within the concession area of the Arab 
Potash Co. according to the instructions that are duly issued for each bid so that 
the Potash Co. may be able to take strict measures to ensure that there are no 
service lines, at the surface or buried, a thing which may cause damage to such 
services/equipment or affect the safety of the workers. 

7. The contractor shall observe all the security instructions  issued by the Arab 
Potash Co. at any time and completely abide by the measures taken by the 
guards of the Potash Co. at the entry gates of the concession area of the Potash 
Co. including the submission of lists of the names of his employees and lists of 
his vehicles and shall strictly abide by the system of taking materials out of the 
site across the watch points. It is necessary to observe that the security 
instructions are not fixed, rather they are renewed continuously. 

8. The contractor shall clean the jobsite by and by and remove the work waste 
soundly and securely and according to the contractual conditions pursuant to 
applicable laws in this regards and with the approval of the Arab Potash Co. of 
the procedural steps n this connection. 

9. The Arab Potash Co. is not responsible for any deficiency, loss, damage, theft of 
any materials that belong to the contractor because of the weak watch measures 
applied by him. The contractor shall provide the proper watch measures to 
protect his materials and equipment or those being under his custody or used by 
him. 

10. The Potash Co. has the right to submit any request for the contractor to abide by 
any order such as any of the safety conditions that are not referred to in the 
general framework of this policy or not mentioned in the legal references and the 
codes that are mentioned in clause two of this policy. The contractor shall abide 
by and carry the Potash Co.'s order because the work hazards are variable and 
are renewed from time to time. What governs the safety requirements is the 
emergence of hazards because of work progress in addition to the legal 
requirements that come out from time to time, which are advised to the Potash 
Co. by the governmental agencies, many of which wouldn't be in existence at the 
time the contract is concluded with the contractor. 
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 وإلى جانب سياسة  على التقيد بقواعد السلامة تجاه الأشخاص والممتلكاتمن خلال حرص شركة البوتاس العربية

تحرص الشركة على توفير متطلبات السلامة للمشاريع , الشركة المتبعة في المصانع والمنشآت القائمة حاليا
 إطارها العام المختلفة للشركة التي يتم تنفيذها من قبل المقاولين بموجب سياسة خاصة لأعمال المقاولات تتمثل في

 : بما يلي
 
والتي يتم أعدادها بالتنسيق مع (فيما يخص المشاريع الكبرى وإلى جانب شروط السلامة المتفق عليها في العقد  -1

على المقاول إصدار سياسة خاصة بالسلامة مكتوبة وأن تسلم لشركة البوتاس قبل , )الشركة الاستشارية
 : كة البوتاس عليها وتضمن هذه السياسة الأقسام الرئيسية التاليةالمباشرة في التنفيذ وذلك بعد موافقة شر

 .تجاه السلامة) الموقف(إعلان النية  1-1
 .التنظيمات الإدارية في السلامة 1-2

القواعد والنظم المتعلقة بالسلامة والتي تغطي التعامل مع العمل بكافة المخاطر المحتملة شاملا لجميع  1-3
 .مراحل المشروع

وتتم , اريع الصغيرة والمحدودة فيتم تضمين متطلبات السلامة في نصوص العقد مع المقاول أما فيما يخص المش
متابعة التقيد بقواعد السلامة من قبل المهندس المشرف من قبل شركة البوتاس بالتنسيق مع دائرة السلامة أولا 

 .بأول والتي يقوم مهندسوها بجولات السلامة التفتيشية المنظمة لموقع العمل
لى المقاول التقيد التام بأنظمة وتشريعات السلامة والصحة المهنية الصادرة ضمن قانون العمل الأردني ع -2

كود "بالإضافة إلى الالتزام بالتعلميات الصادرة في دستور البناء الوطني الأردني وبالذات ذلك الجانب المتعلق ب 
الصادر من / دستور البناء الوطني / ثاني والعشرون المجلد ال" / السلامة العامة في تنفيذ المشاريع الانشائية

) سبعة أبواب (وزارة الأشغال العامة على أن يتم تقيد المقاول بشكل كامل ودقيق لجميع ما ورد في هذا الكود 
 .بالإضافة إلى كود الوقاية من الحرائق وكود أنظمة الإنذار من الحريق

دنية المتعلقة بالسلامة العامة بشكل عام بما في ذلك السلامة على المقاول الالتزام بكافة التشريعات الأر -3
وقوانين الصحة العامة والتشريعات البيئية وأنظمة وتعليمات وتوصيات الدفاع ) أنظمة وقوانين السير(المرورية 

قاول على الم, وفي الحالات التي لا يتوفر بها تشريعات أردنية لتغطية جميع قواعد ومواصفات السلامة, المدني
 .الالتزام بالمواصفات العالمية بعد موافقة شركة البوتاس عليها

على المقاول توفير كافة وسائل مكافحة الحرائق في موقع العمل وأن تكون باستمرار مصانة جيداً وجاهزة  -4
 .للتشغيل
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 أي حادث يحدث في موقع العمل سواء كان ذلك على المقاول إبلاغ شركة البوتاس مباشرة وبدون أي تأخير عن -5
المباني بغض / مبني أو لمجموعة من المعدات / حادث حريق أو حادث  صابة عمل أو حادث مركبة أو لمعدة 

كذلك على المقاول إبلاغ الجهات المحلية المعنية حسب كالقوانين المرعية بهذا , النظر عن الطرف المسبب 
 .الشأن

ول على تصريح عمل لأي عمل سيقوم بتنفيذه خارج موقع المشروع المحدد في العقد وضمن على المقاول الحص -6
منطقة امتياز شركة البوتاس العربية وفقا لتعليمات تطبيقه تصدر لكل عطاء حسب الأصول لكي تتمكن شركة 

لأرض الأمر البوتاس من اتخاذ الإجراءات الدقيقة للتأكد من عدم وجود خطوط خدمات فوق الأرض أو تحت ا
 .المعدات أو يؤثر على سلامة العاملين/ الذي قد يلحق الضرر بهذه الخدمات 

على المقاول الالتزام بكافة التعليمات الأمنية الصادرة عن شركة البوتاس العربية في أي وقت والالتزام التام  -7
ا في ذلك تقديم قوائم بإجراءات حرس شركة البوتاس على معابر الدخول لمنطقة امتياز شركة البوتاس بم

بأسماء موظفيهم وقوائم بالمركبات من قبلهم وكذلك الالتزام التام بنظام إخراج المواد من داخل الموقع عبر نقاط 
 .الحراسة مع ضرورة ملاحظة أن التعليمات الأمنية ليست ثابتة وتتجدد بشكل مستمر

لعمل المختلفة بالشكل السليم والمأمون وحسب على المقاول تنظيف موقع العمل أولا بأول  وإزالة مخلفات ا -8
الشروط التعاقدية والذي يتفق مع القوانين كالمرعية بهذا الشأن وبموافقة شركة البوتاس العربية على الخطوات 

 .الإجرائية بهذا الشأن

بب شركة البوتاس العربية غير مسؤولة عن أي نقص أو فقدان أو تلف أو سرقة لأي مواد تعود للمتعهد بس -9
وعلى المتعهد توفير إجراءات الحراسة المناسبة لحماية المواد والمعدات , ضعف إجراءات الحراسة لديه 

 .خاصته أو كالخاضعة تحت إشرافه أو المستعملة من قبله

تملك شركة البوتاس الحق في توجيه أي طلب لامتثال المقاول بأي أمر كمن أمور السلامة لم يشار له ضمن  -10
لهذه السياسة كما لم يذكر في المراجع القانونية والكودات المذكورة في البند الثاني من هذه الإطار العام 

ذلك لأن مخاطر العمل متغيرة ومتجددة من , وعلى المقاول الالتزام بطلب شركة البوتاس وتنفيذه . السياسة 
مل بالإضافة إلى المتطلبات وما يحكم متطلبات السلامة هو نشوء المخاطر من جراء تقدم سير الع, وقت لآخر

والتي توجه لشركة البوتاس من الجهات الحكومية والكثير منها لا يكون , القانونية المستجدة من وقت لآخر 
 .قائماً في الوقت الذي يتم به التعاقد مع المقاول

 


